
PROTOKÓŁ NR XLVI/2021 
z XLVI sesji Rady Miejskiej Gminy Opatówek 

z dnia 10 listopada 2021 r. 
 
Miejsce posiedzenia: sala nr 15 Urzędu Miejskiego Gminy Opatówek. 
Czas trwania obrad: 8.00 - 10.10. 
 
Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 13 radnych. Radni nieobecni: Grzegorz Janik, Jarosław 
Kłysz. 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
Obradom przewodniczył Paweł Bąkowski - przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Opatówek . 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
- burmistrz Gminy Sebastian Wardęcki,  
- sekretarz Gminy, radny powiatowy Krzysztof Dziedzic,  
- dyrektor ZEAS Gm. Opatówek Arkadiusz Łańduch, 
- w zastępstwie skarbnika Gminy Opatówek Aldona Dobrach,  
- kierownik wydziału RGGiOŚ UMG Krzysztof Szychta. 
 
Porządek obrad 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Uchwalenie porządku obrad. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021rok.  
7. Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości i zwolnień w podatku od 

nieruchomości. 
8. Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę obliczania 

podatku rolnego na 2022 rok. 
9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem na czas nieoznaczony w trybie 

bezprzetargowym, części działki nr 720/4 położonej w Opatówku przy ul. Kościelnej 17. 
10. Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych położonych na terenie 
gminy Opatówek oraz warunków i trybu jej składania. 

11. Głosowanie nad poprawką do projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

12. Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi                  
z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

13. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców ul. Nowoogrodowej w Opatówku. 

14. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Opatówek w roku szkolnym 2020/2021. 
15. Informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych. 
16. Interpelacje i zapytania radnych.  
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie obrad. 
 
Streszczenie obrad 
 
Ad. 1. Przewodniczący obrad Paweł Bąkowski otworzył obrady 46. sesji Rady Miejskiej Gminy 
Opatówek. Powitał wszystkich obecnych. 
Stwierdził, że na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 12 radnych, co czyni obrady prawomocnymi. 
 
Ad. 2.  Przewodniczący Paweł Bąkowski zaproponował wprowadzenie zmian do porządku obrad 
poprzez dodanie, po punkcie 10  punktu 11 w brzmieniu: "Głosowanie nad poprawką do projektu 
uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 
własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi", co jest 
następstwem propozycji zgłoszonej przez radnego Mateusza Walczaka na posiedzeniu Komisji,                  
a dotychczasowy punkt 11 zapisuje się, jako punkt 12. Po punkcie 12wprowadza się punkt 13 pn.  " 
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Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców ul. Nowoogrodowej w Opatówku", co 
zmienia kolejność pozostałych punktów.  
 
Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne w sprawie uchwalenia porządku obrad               
z wprowadzonymi zmianami. 
Wynik głosowania imiennego: 12 "za" - jednogłośnie. 
 
Ad. 3. W zakresie informacji o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 
Przewodniczący  Rady  przekazał, że w tym krótkim okresie od ostatniej sesji, która miała miejsce 20 
października br. nie działo się zbyt wiele. Uczestniczył w wydarzeniu, jakim były zawody piłkarskie, 
10. turniej piłki nożnej. Ponadto wpłynęła korespondencja; zaproszenie od Kaliskiego Towarzystwa 
Wioślarskiego na zawody w ergometrze wioślarskim 19-20.11.2021r., zaproszenie na spotkanie  
Grupy Idylla z okazji 27. rocznicy powstania.  
Burmistrz Gminy przekazał do Rady pismo od Komendanta Komendy Miejskiego Policji w Kaliszu 
dot. informacji w zakresie realizacji patroli policji na drogach Skarszew- Tłokinia Kościelna oraz 
Opatówek- Takomyśle. Wpłynęły również informacje na temat oświadczeń majątkowych. 
 
Ad. 4. Burmistrz Gminy Sebastian Wardęcki złożył sprawozdanie, obejmujące od 17 września br.                
z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Zakończone zostały zadania inwestycyjne:  
- budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Tłokinia Nowa, prawie 1,5 km, całkowity koszt - 
ponad 470 tys. zł. w tym dofinansowanie zewnętrzne. 
- budowa wodociągu w miejscowości Szałe ( ul. Południowa i ul. Słoneczna), jest na etapie odbioru 
końcowego, inwestycja również dofinansowana ze środków zewnętrznych 100% kosztów 
kwalifikowanych. 
- trwają ostatnie prace i przygotowania do odbioru związane z budową stacji uzdatniania wody                   
w Rajsku, jedna z największych inwestycji, bardzo potrzebna. Koszt 2,700 tys. zł również 
dofinansowanie zewnętrzne. 
- przebudowa drogi gruntowej na bitumiczną  w Warszewie na odcinku 600 mb. 
- przebudowa drogi w m. Sierzchów ( Poligon), koszt 360 tys. zł, większość środków pochodziła                  
z FOGR. 
-  przebudowa drogi w m. Zawady, niedługi odcinek utwardzony nawierzchnią bitumiczną. 
Trwają prace związane z budową drogi w m. Zduny ul. Miła (koszt prawie 500 tys. zł). Przewidywany 
termin zakończenia - listopad br. 
Ogłoszony został już czwarty przetarg, dzisiaj nastąpi otwarcie ofert, na "Kino za rogiem"(budynek 
dworca PKP) i ma nadzieję, że w wyniku tego postepowania zostanie wyłoniony wykonawca. 
Unieważnione zostało postępowanie przetargowe na budowę drogi gminnej ul. Sosnowej w m. Szałe, 
ze względu na fakt, że żaden oferent nie przystąpił do przetargu i nie złożył oferty. Ogłoszony został 
drugi przetarg na przebudowę tej drogi i liczymy na złożenie ofert. 
Podpisana została umowa na wykonanie przebudowy drogi w Michałowie Czwartym, (postępowanie 
przetargowe zostało rozstrzygnięte, wyłoniony został wykonawca). Na odcinku ok. dł. 500 mb pojawi 
się nowa nawierzchnia bitumiczna. Ogłoszony został również przetarg  na przebudowę drogi                 
w Michałowie Trzecim. 
Podpisana została umowa na wykonanie przebudowy drogi w Tłokini Kościelnej ul. Poduchowna. 
Krótki, kilkudziesięciometrowy odcinek drogi, ale  ważny dla kilku gospodarstw. 
Pozyskane zostały środki zewnętrzne z Funduszu Dróg Samorządowych na przebudowę drogi 
Opatówek ul. Kościuszki - Cienia Trzecia. Koszt zadania wg kosztorysu 2,7 mln zł (dofinansowanie 
max. do 60% kosztów kwalifikowanych). 
Na łuku drogi ul. Kościuszki zamontowano nowe oświetlenie uliczne przez Spółkę Oświetleniową.  
W ramach programu Polski Ład gmina otrzymała dofinansowanie w kwocie ponad 8.801.224 zł na 
przebudowę ciągu drogowego Tłokinia Kościelna- Borów. Łączny koszt inwestycji, to kwota 8,4 mln 
( 95% dofinansowanie ze środków rządowych) oraz na drogę gminną w Tłokini Małej, której łączny 
koszt, to kwota 1.060 tys. zł, z czego 95% to dofinansowanie rządowe.  Ponadto gmina pozyskała 
kwotę ponad 2.400 tys. zł na budowę kanalizacji sanitarnej w m. Borów. 
Oddana została do użytku bieżnia przy SP w Opatówku, na którą pozyskano 100 tys. zł środków 
zewnętrznych. Koszt zadania - 360 tys. zł. 
Trwają  prace związane z oświetleniem ulicznym w m. Szałe, ul. Letnia i ul. Łąkowa, które realizuje 
Spółka oświetleniowa. 
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Podpisana została umowa przez Powiat Kaliski na przebudowę drogi do Saczyna, w której to 
inwestycji swój udział finansowy ma Gmina Opatówek. 
Gmina podpisała umowę na wykonanie chodnika w Chełmcach w kierunku Stobna. 
Powiat Kaliski udzielił Gminie Opatówek dofinansowanie na postawienie sygnalizacji pulsujące na 
drodze w Rożdżałach, w kwocie 2,5 tys. zł.  
Ponadto Burmistrz poinformował o wydarzeniach, w których uczestniczył:   
-  zebranie sprawozdawczym OSP Borów; 
-  spotkanie OSP Rajsko z okazji 100-lecia straży; 
- spotkanie  w związku z realizacją programuAktywny Senior; 
- wizyta Podkomisji sejmowa ds. środków unijnych z wizytą w Cukierence; 
- spotkanie delegatów Południowej Wielkopolski Związku Kółek i Organizacji Rolniczych; 
- zebrania  wiejskie: sołectwa Rożdżały, sołectwa Porwity, sołectwa Chełmce; 
-  Powiatowe Spotkanie z Kultura w  MHP w Opatówku; 
- spotkanie z sołtysami gm. Opatówek, wybory delegata do Koła Powiatowego Sołtysów                   
(zrezygnował z funkcji p. Antoniego Gryczyńskiego, wybrano p. sołtys Joannę Płóciennik); 
- posiedzenie Komisji Rewizyjnej LGD; 
- zebranie sprawozdawcze TPO Opatówek; 
- spotkanie w sprawie budowy oddziału covidowego w Wolicy, w którym to przedsięwzięciu gmina 
Opatówek również ma swój udział finansowy; 
- posiedzenie Rady Aglomeracji Kalisko- Ostrowskiej w Kaliszu; 
- posiedzenie zarządu Związku Gmin "Czyste Miasto, Czysta Gmina"; 
- spotkanie z mieszkańcami ul. Ogrodowej w Opatówku dot. przebudowy tej drogi; 
- pogrzeb księdza prałata Józefa Kwiatkowskiego z parafii Chełmce; 
- spotkanie w MHP dot. inwestycji remontu budynku Muzeum oraz przyległym budynku 
komunalnym; 
- złożenie życzeń najstarszej (100 lat) mieszkance gminy p. Janinie Dziedzic z Tłokini Wielkiej; 
- podpisanie umowy z Marszałkiem Bogusławskim na dofinansowanie bieżni przy SP w Opatówku; 
- otwarcie turnieju piłkarskiego w piłce nożnej na hali sportowej w Opatówku; 
-konferencja z p. Marleną Maląg w związku z przekazaniem promes  dot. Polskiego Ładu. 
 
Ad. 5. W niniejszym punkcie burmistrz Gminy Sebastian Wardęcki przekazał pisemną informację dot. 
zapytań złożonych na poprzedniej sesji w zakresie: 
1/ wielkości wydatków budżetu gminy Opatówek na AKO oraz informacji, co gmina zyskała będąc 
członkiem AKO; 
2/ na temat funduszu sołeckiego; 
3/ kosztów utrzymania budynku po dworcu PKP w Opatówku. 
 
Ad. 6. Przewodniczący Paweł Bąkowski udzielił głosu Aldonie Dobrach, która w zastępstwie 
Skarbnika Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w tegorocznym budżecie Gm. 
Opatówek, odczytując treść uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
na 2021 rok.  
Po uchwaleniu proponowanych zamian dochody budżetu zamkną się kwotą  63.199.669,65 zł,                     
a wydatki 70.274.170,11 zł.  
 
Do przedłożonych zmian w budżecie nie wniesiono uwag.  
 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne dot. przyjęcia projektu uchwały                     
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 
Wynik głosowania: 12 "za" jednogłośnie. 
Stwierdził, że uchwała została podjęta prawomocnie. 
 
Uchwała Nr 259/21 stanowi załącznik do protokołu. 
 
( Na obrady przybył radny Mariusz Małoburski - obecnych 13 radnych) 

 
Ad.7.Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości zreferował Sekretarz 
Gminy Krzysztof Dziedzic, odczytując uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości i zwolnień w podatku od nieruchomości.  
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Poinformował, że stawki ulegają zmianie ( podwyższeniu) o około 3,6%. Szczegółowo, tabelarycznie 
zostały przedstawione radnym na posiedzeniach komisji. Niektóre pozycje zwiększają się o grosz, ale 
są takie które zwiększają się o kilkanaście lub kilkadziesiąt groszy. Łączne dochody z podatku od 
nieruchomości szacowane są na ok. 4,3 mln zł i taka kwota wkalkulowana została do projektu budżetu 
na 2022rok.  
W związku z powyższym wnosi się o podjęcie uchwały, która obowiązywać będzie od 1 stycznia 2022 
roku.  
 
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag, zapytań. 
 
Przewodniczący Rady powitał przybyłego  na sesję radnego Mariusza Małoburskiego, a następnie 
przeprowadził głosowanie imienne dot. przyjęcia projektu uchwały w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości i zwolnień w podatku od nieruchomości.  
Wynik głosowania: 12 "za", 1 "wstrzymujący", 0 "przeciwnych".   
Stwierdził, że uchwała została podjęta prawomocnie. 
 
Uchwała Nr 260/21 w załączeniu protokołu. 
 
Ad. 8. Przewodniczący obrad ponownie udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przytoczył treść 
uzasadnienia projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę 
obliczenia podatku rolnego na 2022 rok. 
Podkreślił, że realizując politykę gminy w sprawie tego podatku, proponuje się obniżenie ceny skupu 
żyta , która wynosi 61,48zł za dt,  do kwoty 52 zł za 1 dt.  
Szacowane dochody budżetu z tytułu tego podatku przy stawce 52 zł za dt, to kwota ok. 465 tys. zł. 
Poinformował także, iż proponowana stawka, cena żyta została pozytywnie zaopiniowana przez Izbę 
Rolniczą, gdyż obowiązkiem gminy jest wystąpić o taką opinię.  
Rada Miejska Gminy Opatówek jest kompetentna obniżyć maksymalną cenę żyta. W związku z tym 
podjęcie uchwały jest uzasadnione. 
 
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 
 
Przewodniczący RMG Paweł Bąkowski przekazał, iż uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez 
Komisje Rady. 
  
Ponieważ nie podjęto dyskusji w sprawie przedłożonego i omówionego przedmiotowego projektu 
uchwały Przewodniczący przeprowadził głosowanie imienne dot. przyjęcia propozycji uchwały               
w powyższej sprawie.  
Wynik głosowania: 13 "za"- jednogłośnie. 
Stwierdził, że uchwała została podjęta prawomocnie. 
 
Uchwała Nr 261/21 w załączeniu niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9. Przewodniczący Paweł Bąkowski udzielił głosu kierownikowi wydziału Krzysztofowi 
Szychcie, celem omówienia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem na czas 
nieoznaczony w trybie bezprzetargowym, części działki nr 720/4 położonej w Opatówku przy ul. 
Kościelnej17. 
Krzysztof Szychta przekazał, że wnioskodawca wystąpił z wnioskiem o najem gruntu części działki 
720/4 położonej w Opatówku. Szczegółowa lokalizacja przedmiotu najmu nakreślona została na 
załączniku graficznym do projektu uchwały. 
 
 Z uwagi na brak zastrzeżeń do przedłożonego projektu uchwały, przewodniczący RMG  
przeprowadził głosowanie imienne dot. przyjęcia projektu uchwały. 
Wynik głosowania: 13"za" jednogłośnie. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta prawomocnie. 
 
Uchwała Nr 262/21 w załączeniu. 
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Ad. 10. Do zreferowania projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu jej składania przewodniczący obrad 
zaprosił kierownika wydziału Krzysztofa Szychtę. 
 
Krzysztof Szychta poinformował, że przedłożony projekt uchwały, to czysto techniczna zmiana 
dotycząca wzoru deklaracji, związana z podjęciem uchwały Rady Miejskiej Gminy Opatówek w dniu 
26 stycznia 2021r. W przedmiotowej uchwale postanowiono, że nieruchomości zamieszkałe będą 
wyposażone w pojemnik na odpady biodegradowalne, a nie w worki. W związku z tym 
postanowieniem należy dostosować również deklarację. Dlatego zasadnym jest podjęcie 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Do projektu uchwały radni nie zgłosili uwag. 
Przewodniczący RMG  przeprowadził głosowanie imienne dot. przyjęcia ww. projektu uchwały. 
Wynik głosowania: 13"za" jednogłośnie. 
Stwierdził, że uchwała została podjęta prawomocnie. 
 
Uchwała Nr 263/21 stanowi załącznik do protokołu. 
Ad. 11. Przewodniczący Rady przed przystąpieniem do głosowania nad poprawką do projektu 
uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 
własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, udzielił 
głosu radnemu Mateuszowi Walczakowi w celu uzasadnienia wprowadzenia poprawki do projektu 
uchwały. 
 
Radny Mateusz Walczak wyjaśnił, że wnioskowana poprawka została zaopiniowana na posiedzeniu 
Komisji pozytywnie, ponieważ celem było dostosowanie jej do przepisów prawa i uproszczenie 
zapisów, aby była zrozumiała dla wszystkich  intencja Rady w tym zakresie.  
 
Przewodniczący Paweł Bąkowski poddał pod głosowanie imienne przyjęcie poprawki do projektu 
uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 
własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi Wynik 
głosowania: 12"za", 1 "wstrzymujący", 0 "przeciwnych".. 
Stwierdził, że poprawka została przyjęta. 
 
Ad. 12. W związku z przyjętą poprawką przewodniczący obrad przeprowadził głosowanie imienne 
dot. przyjęcia projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, wyjaśniając jednocześnie, że taka uchwała jest konieczna w przypadku, gdy koszty 
związane z gospodarowaniem odpadami są pokrywane z innych środków niż pochodzących z opłat od 
mieszkańców. To wymóg RIO. 
 
Wynik głosowania: 13"za" jednogłośnie. 
Stwierdził, że uchwała została podjęta jednomyślnie,  prawomocnie. 
 
Uchwała Nr 264/21 - załącznik do protokołu. 
 
( salę obrad opuścił radny Andrzej Borwik- obecnych 12 radnych) 

 
Ad. 13. Kolejny projekt uchwały dotyczy rozpatrzenia wniosku mieszkańców ul. Nowoogrodowej            
w Opatówku, jest wynikiem pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMG- poinformował 
przewodniczący Paweł Bąkowski. 
Udzielił głosu radnemu Mateuszowi Walczakowi- przewodniczącemu Komisji SWiP z prośbą                     
o zreferowanie tematu. 
 
Przewodniczący Komisji Mateusz Walczak na wstępie podziękował radnym za wyrażenie zgody na 
wprowadzenie tego tematu na dzisiejszą sesję, a jest to ważne z racji określonych terminów na 
udzielenie wnioskodawcom odpowiedzi na wniosek.  
Mieszkańcu ul. Nowoogrodowej w Opatówku wystąpili z wnioskiem o wykonanie, dokończenie 
budowy nawierzchni odcinka drogi oraz oświetlenia. Wpływ wniosku datowany jest 29 września 
2021r., ale do Komisji SWiP dotarł 21 października br. Po zapoznaniu się z wnioskiem i jego 
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uzasadnieniem , a także po uzyskaniu informacji i wyjaśnień od burmistrza Gminy Opatówek, 
obecnego na posiedzeniu tej Komisji w dniu 26 października 2021r. - Komisja SWiP 
zarekomendowała jego pozytywne rozpatrzenie i uwzględnienie w przyszłorocznym planie 
inwestycyjnym. Dodał, że wniosek dotyczy odcinka drogi o dł. ok. 50 metrów, gdzie powstały nowe 
zabudowania, co stanowić będzie przedłużenie istniejącej drogi. Na posiedzeniu Komisji SWiP 
poinformował, że planuje się w 2022roku wykonanie na tym odcinku nawierzchni bitumicznej. Wobec 
powyższego Komisja SWiP prosi o przyjęcie projektu uchwały. 
 
Radny Jarosław Budka powiedział, że dzisiaj już wie więcej na temat tego wniosku, ale jest trochę 
zdumiony formą jego załatwienia; w miedzy czasie były posiedzenia Komisji Rady i nie dyskutowano 
wniosku, a dzisiaj jest wprowadzany jako dodatkowy punkt na sesji.... Takich i podobnych wniosków 
i petycji dotychczas było wiele, ale nie były pozytywnie rozpatrzone i w takiej formie. Oczywiście 
osobiście jest za pozytywnym rozpatrzeniem wniosków mieszkańców, bo wszystko, co polepsza byt 
mieszkańców naszej gminy, to tak powinno być załatwione, bo od tego tu jesteśmy. Jednakże forma  
załatwiania, przekazania tego tematu mogłaby być bardziej jasna, przejrzysta dla wszystkich. 
 
Burmistrz Sebastian Wardęcki stwierdził, że wiele jest pism, które wpływają do tut. Urzędu i są różnie 
nazywane: wnioski, petycje, zapytania itd., itd. Jednakże, czym jest dane pismo nie wynika z tytułu, 
nazwy, ale z treści. Dlatego część pism - wniosków, petycji przekazywanych jest do Komisji SWiP do 
zaopiniowania. Jednakże tak naprawdę każdorazowo, ostatecznie w tych sprawach decyduje 
burmistrz, gdzie musi rozstrzygać  również od strony finansowej. W przypadku omawianego wniosku, 
to uczestnicząc w posiedzeniu Komisji SWiP, znając temat, gdyż wraz z radnym Mariuszem 
Małoburskim był w terenie, wyraził stanowisko, że najlepszym rozwiązaniem na tej drodze, ze 
względu na pochylenie terenu, będzie położenie nawierzchni trwałej, bitumicznej. Co do oświetlenia, 
to zależy od warunków technicznych, a w tej kwestii muszą się wypowiedzieć fachowcy ze Spółki 
oświetleniowej.                                                
 
Radny Mateusz Walczak dodał, przedmiotowy wniosek był przedstawiany i dyskutowany na 
poniedziałkowym posiedzeniu komisji w "wolnych wnioskach", być może kolega radny nie słyszał... 
Ponadto przewodniczący Rady również informował na jednej z wcześniejszych sesji, że taka 
korespondencja (wniosek) wpłynęła i skierował do rozpatrzenia przez Komisję SWiP.  
Radny przekazał, że wpłynęła również petycja mieszkańców Szałego dot. dróg osiedlowych, ale tą 
sprawą Komisja SWiP się jeszcze nie zajęła, bo z racji formy (petycja) jest  3 -miesięczny termin na 
rozpatrzenie. Podkreślił, że stara się wszystkie wnioski, skargi, petycje, które wpływają do Komisji 
SWiP, rozstrzygać szybko i na korzyść mieszkańców. 
 
Dalszych głosów w sprawie ww. wniosku nie było.  
 
Przewodniczący RMG  przeprowadził głosowanie imienne dot. przyjęcia ww. projektu uchwały. 
Wynik głosowania: 11"za", 1 "wstrzymujący", 0 "przeciwnych".   
Stwierdził, że uchwała została podjęta prawomocnie przy jednym głosie wstrzymującym.  
 
Uchwała Nr 265/21 w załączeniu niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14. Przewodniczący obrad udzielił głosu sekretarzowi Gminy Krzysztofowi Dziedzicowi, który 
zreferował, dokonując streszczenia -przekazanej radnym w wersji dokumentu- Informacji o stanie 
realizacji zadań oświatowych Gminy Opatówek w roku szkolnym 2020/2021.  
Podkreślił, że rok 2020 i 2021 zapamiętany będzie, jako szczególny i wyjątkowy ze względu na 
pandemię. Stąd też różne formy nauczania: stacjonarne, zdalne i hybrydowe.  
Zwrócił uwagę m.in. na organizację oświaty w gm. Opatówek, bazę oświatową, wyposażenie, 
zatrudnienie ( kadra kierownicza), wyniki nauczania, sukcesy w konkursach, zawodach,  realizowane 
formy wychowawcze, współpracę i współdziałanie z rodzicami, dowożenie uczniów, wsparcie 
finansowe w formie stypendiów (naukowe, socjalne), funkcję kontrolną realizowania obowiązku 
szkolnego, finansowanie oświaty w ramach budżetu gm. Opatówek. Na zakończenie podziękował 
radnym, dyrekcji szkół i przedszkola, pracownikom oświaty, Radzie Rodziców i wszystkich 
przyjaciołom oświaty za współpracę.  
 
Dyskusji nie podjęto na temat Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych. 
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Przewodniczący podziękował sekretarzowi Gminy za zreferowanie tematu, a dyrektorowi ZEAS 
Arkadiuszowi Łańduchowi za przygotowanie obszernego materiału w formie Informacji. 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych - w załączeniu protokołu. 
 
Ad. 15. Przewodniczący Paweł Bąkowski złożył informację dot. analizy oświadczeń majątkowych za 
2020 rok.  
Stwierdził, że wszyscy złożyli oświadczenia w terminie, i w jego ocenie- poprawnie. Natomiast uwagi 
ze strony urzędu skarbowego, to pewnie dlatego, że pracownicy poświęcają więcej czasu na analizę 
oświadczeń. Za uwagi też należy podziękować, bo są cenne na przyszłość i pozwalają uniknąć 
błędów.  
Treść pisma dot. analizy oświadczeń przez US przesłana została wszystkim radnym. Oświadczenia               
z wskazanymi uchybieniami powinny zostać skorygowane i przesłane do US, aby nie było 
wątpliwości, co do ich poprawności.  
 
Burmistrz Sebastian Wardęcki złożył informację na temat oświadczeń majątkowych składanych na 
jego ręce przez zobowiązanych pracowników. Oświadczenia złożyli wszyscy zobowiązani w terminie 
ustawowym, a następnie przesłane zostały do właściwych urzędów skarbowych. Urzędy Skarbowe 
dokonując analizy oświadczeń wskazały na uchybienia formalne, o czym zostali powiadomieni 
pracownicy, których uchybienia dotyczą z prośba o dokonanie korekty. 
 
Informacja przewodniczącego Rady oraz burmistrza Gminy - w załączeniu protokołu. 
 
Ad. 16. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Mariusz Małoburski podziękował, że sprawa ul. Nowoogrodowej nabrała takiego tempa i żeby 
finał też był jak najszybszy i jak najlepszy. 
Następnie zwrócił się do burmistrza Gminy z informacją od mieszkańców ul. Ogrodowej, do 
przekazania której się zobowiązał, na temat modernizacji tej ulicy. Otóż po spotkaniu z burmistrzem 
mieszkańcy są trochę zaniepokojeni, ponieważ wyobrażaliśmy sobie, że remont tak zostanie 
przeprowadzony jak remont ulicy 3-go Maja, Kilińskiego czy Ludowej; chodziło nam o utwardzone 
chodniki, o przejścia dla pieszych, o muldy... Niektórzy mieszkańcy są zdania, że skoro czekali 
kilkanaście, a może kilkadziesiąt lat na remont tej drogi, to poczekają jeszcze, ale żeby zrobić go 
dobrze, solidnie, zrobić go tak, żeby efekt wyglądał, jak na ul. Kilińskiego czy ul. 3-go Maja. Taka jest 
prośba mieszkańców.  
 
Burmistrz Gminy potwierdził, że było spotkanie z mieszkańcami ul. Ogrodowej i debata była 
burzliwa, było wiele pomysłów w zależności od miejsca zamieszkania. Jednakże na tym spotkaniu 
przekazał, że: po pierwsze na dzień dzisiejszy gmina oczekuje na rozstrzygnięcie konkursu                          
o dofinansowanie remontu tej drogi; po drugie, jak zostaną środki przyznane, to będzie rozmawiał                
z mieszkańcami przed inwestycją jak i w trakcie inwestycji. Ponadto trzeba wiedzieć, że korzystanie 
ze środków zewnętrznych uwarunkowane jest pewnymi przepisami dot. np. szerokości dróg, 
chodników itd. Ulica Ogrodowa potrzebuje remontu kapitalnego w zakresie nawierzchni, a przy tej 
okazji wprowadzone będą elementy zapewnienia bezpieczeństwa: przejścia dl pieszych, oznakowanie 
interaktywne, muldy... Jeśli chodzi o chodnik, to ta kwestia na ulicy Ogrodowej jest bardzo trudna, bo 
nie ma miejsca, a nie wszyscy mieszkańcy wyrażają wolę oddania/ użyczenia gruntu na chodnik. 
Mimo to będą czynione próby dojścia do porozumienia. Część zadań związanych remontem ul. 
Ogrodowej nie będzie mogła być dofinansowana ze środków zewnętrznych, bo się nie kwalifikują  
zgodnie z przepisami.  
Zapewnił, że jest otwarty na dalsze spotkania, dyskusje, propozycje, ale dzisiaj należy poczekać na 
rozstrzygnięcie wniosku o dofinansowanie zewnętrzne.  
W uzupełnieniu swojego wystąpienia radny Mariusz Małoburski przekazał, że przy okazji dyskusji na 
temat remontu ul. Ogrodowej wypłynął wniosek, że potrzebny jest jeszcze jeden wjazd na osiedle, 
czyli ul. Ogrodową, ul. Działkowa, ul. Rosochatki itd. Otóż na wysokości Firmy Dajano są jeszcze 
niezabudowane działki. Swego czasu w tych okolicach był tzw. dziki przejazd, z którego mieszkańcy 
korzystali. Później został zlikwidowany. Ul. Ogrodowa, a właściwie osiedle przy tej ulicy, które się 
mocno rozrasta, ma też potężną firmę, która jest jednym z większych płatników podatków, potrzebny 
jest grunt, aby mieć drugi wjazd na to osiedle. Dzisiaj jest tylko jedno "gardło", z którego nie można 
się wydostać na ul. J. Poniatowskiego. Dopóki te grunty nie są jeszcze zabudowane można pomyśleć  
o tym, żeby zrobić tam drogę, chociaż zdaje sobie sprawę, że nie będzie to łatwe zadanie, ale bardzo 
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potrzebne zarówno mieszkańcom, jak i tej firmie, która w swoim taborze ma wiele samochodów 
ciężarowych.  
 
Burmistrz odpowiedział, że przyjmuje ten wniosek pod rozwagę, ale takich wniosków mógłby 
wymienić dziesiątki, które pojawiają się w przestrzeni. Trzeba sobie zdawać sprawę, że np. zgłaszają 
się mieszkańcy, którzy mieszkają na terenie w ogóle nieutwardzonym i też pytają, kiedy pojawi się 
tam asfalt. Dotyczy drogi w kierunku Cieni -Folwarki, do drogi powiatowej na Michalów. Mieszkańcy 
ul Kwiatowej też pytają, dlaczego ich droga nieutwardzona, nie jest priorytetem, dlaczego 
remontujemy drogi, które są już utwardzone a nie tą, która jest gruntową?... Dlaczego gmina nie 
wykupi gruntów i nie połączy tej drogi z ul. Kasprzaka, bo też jest trudny wyjazd?... I takich tematów 
jest bardzo wiele. Są to uzasadnione potrzeby, ale jest też gradacja potrzeb... To tylko Opatówek,                 
a takie same potrzeby są w innych miejscowościach: Zduny, Szałe itd.  
 
Radna Agnieszka Suchorzewska zgłosiła potrzebę oczyszczenia chodnika przy ul. Kaliskiej w m. 
Szałe. Od tamy w kierunku Opatówka zrobił się zielony ciąg, niekoniecznie wygląda to jak chodnik.  
 
Burmistrz odpowiedział, że utrzymanie chodnika należy do właściciela gruntów, do których chodnik 
przylega. Oczywiście gmina uporządkuje część wzdłuż gruntów gminnych, natomiast w pozostałych 
przypadkach zawrócimy się do właścicieli gruntów przyległych do chodnika.  
 
Radny Sławomir Śniegula nawiązał do tematu, który poruszył radny Mariusz Małoburski. Otóż kiedyś 
wybrzmiał taki temat dot. odtworzenia drogi od ul. Ogrodowej do Cieni. Na mapach ta droga istnieje, 
ale w terenie nie, kończy się w polach. Dlatego też uważa, że można by zająć się tym tematem i nie 
byłby to wielki problem.  
 
Burmistrz S. Wardęcki odpowiedział, że chętnie przygotuje na najbliższe posiedzenie Komisji 
..Infrastruktury... mapę, żeby zobrazować sytuację prawną tej drogi. Inny jest stan prawny a inny stan 
faktyczny. Można również wyjechać w teren, aby zobaczyć przebieg drogi.  
Niektóre drogi osiedlowe w rejonie ul. Rosochatki, to grunty Wspólnoty Wsi, która obecnie nie ma 
decydentów i też na razie nic nie można zrobić.  
 
Radny Jarosław Budka powrócił do starych oczekiwań, dawnych wniosków i zapewnień odnośnie 
ronda na drodze powiatowej w Chełmcach. O wiosny ubiegłego roku były zapewnienia, informacje 
SMS-owe, że projekt..., że będzie realizacja...., tylko pogoda się poprawi, to natychmiast zostanie 
oznakowane prawidłowo rondo..., że przebudowa w tym roku jest nieunikniona... A dzisiaj? ... Rok się 
zbliża, informacji nie ma, a te, które otrzymał, nie potwierdziły się. Chciałby wiedzieć dla siebie                    
i mieszkańców, jakie jest stanowisko decydentów w tej sprawie. 
 
Sekretarz Gminy, radny powiatowy K. Dziedzic odpowiedział, że faktycznie były różne zapewnienia. 
Na dzień dzisiejszy ma wiedzę taką, że jest wiele inicjatyw przebudowy dróg w Chełmcach i m.in. 
przebudowa ronda, tak jak przebudowa przejścia dla pieszych w m. Cienia- uzyskało dofinansowanie, 
jest przygotowywana dokumentacja projektowa. I ma to się zakończyć w I kwartale 2022roku. Sądzi, 
że mieszkańcy doczekają się w końcu tej inwestycji, podobnie, jak inwestycji drogowej w kierunku do 
Saczyna, która właśnie trwa.  
Sekretarz przekazał również informacje i innych wnioskach i zadaniach na drogach powiatowych. 
Ponadto podkreślił wartość i moc uzyskanych dofinansowań w ramach Polskiego Ładu, innych 
środków rządowych na inwestycje drogowe i kanalizacji sanitarnej w gminie Opatówek na 2022rok.  
 
Radny Mateusz Walczak złożył wnioski: 
1/ na prośbę mieszkańców wnosi o ustalenie zasad korzystania z bieżni lekkoatletycznej przy SP                  
w Opatówku. Burmistrz w swoim sprawozdaniu podkreślał, że obiekt ten ma służyć uczniom                           
i mieszkańcom, ale niestety nie współgra to z informacjami, które przekazują mieszkańcy, tzn. 
korzystanie z bieżni nie jest takie proste. Podobny problem jest z korzystaniem z placów zabaw                 
w godzinach pozalekcyjnych. Dlatego prosi o pomoc w tym temacie. 
2/ temat dot. GOPS-u w Opatówku; temat, który pojawił się w mediach. Prosi o ponowne, wnikliwe 
zapoznanie się z tematem, poruszonym w programie "Państwo w państwie". W przypadku, jeśli 
sprawa ta została już ponownie zbadana, to informacje na ten temat przekazać Radzie Miejskiej 
Gminy Opatówek. 
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3/ ze względu na pojawiające się w dyskusji publicznej głosy obciążające burmistrza Gminy 
Opatówek za aktualny stan zbiornika Szałe, prosi o opublikowanie wszelkich pism, które wpłynęły na 
sierpniowy Apel Rady Miejskiej Gminy Opatówek na stronie Internetowej Gminy. Prosi również            
o poprawę komunikacji w tym temacie oraz, aby po każdej sesji pojawiła się informacja, jakie tematy 
poruszali radni , nie w formie suchego sprawozdania lub skopiowania porządku obrad, tylko w formie 
relacji, która pozwoli mieszkańcom na zapoznanie się z tematami, które radni podnoszą, interpelują na 
sesjach Rady Miejskiej Gminy Opatówek.  
 
Przewodniczący Rady uważa, że interpelacja zgłaszane na sesji powinny mieć formę pisemną, aby 
burmistrz mógł się ustosunkować do nich, udzielić odpowiedzi osobie zainteresowanej, a następnie 
publikować na stronie Internetowej Gminy. Podobnie dzieje się w innych samorządach.  
 
Burmistrz Gminy poinformował, że z bieżni faktycznie nie można jeszcze korzystać, bo nie został 
jeszcze cały proces budowy zakończony. Później będzie można korzystać, ale będzie stworzony 
Regulamin. 
Jeśli chodzi o temat medialny GOPS-u, to powtórnie jest badany i na pewno po zakończeniu 
wynikami podzieli się z radnymi. Dodał, że nie jest to jedyna sprawa.  
Sprawy, które się pojawiają na temat Szałego, tak naprawdę dotyczą burmistrza i na pewno będą się 
nasilać, czym bliżej do wyborów. Będzie reagował na bieżąco, ale będzie też bronił radnych, bo 
pewne tematy podejmowane na przestrzeni 20 lat, to wspólne decyzje. Obecna narracja przekazywana 
w mediach polega na ośmieszaniu i pokazywaniu negatywnych stron działania władzy, a będziemy 
pokazywać również to, co dobrego zostało zrobione w samorządzie gm. Opatówek.  
 
Ad. 17. Wolne wnioski i informacje.  
 
Radny Zbigniew Muzalewski zapytał, czy dotarły do Burmistrza jakieś informacje o problemach                  
z brakiem wody, złą jakością wody na ul. Wiosennej w Zdunach? Czy nadal jest problem w tym 
temacie? Jeśli tak, to kiedy zostanie rozwiązany? 
Druga sprawa dotyczy hali sportowej; po opadach woda kapie na parkiet, co uniemożliwia 
prowadzenie bezpiecznych zajęć z uczniami. Czy jest możliwość zapobiegnięcia takiej sytuacji?  
 
Burmistrz odpowiedział, że jeśli chodzi o problemy z wodą w Zdunach, to kwestia awarii związanych 
z pogodą, wichura, brak prądu. Sieć się zapowietrzyła, poruszyły się osady z rurociągu i to stanowiło 
problem, ale na dzień dzisiejszy chyba jest już wszystko dobrze. Zawsze po awarii początkowo płynie 
nieczysta woda, z powietrzem itd.  
Projektowana jest nowe "pętle" wodociągowe w Zdunach, połączenie sieci ul. Jana Pawła II z ul. 
Ogrodową; podobnie jak w m. Szałe. Taki kolejny element będzie projektowane na Rogatce. Kolejne, 
to połączenie odcinków sieci pomiędzy Sierzchowem a Rajskiem. Następne zadanie, to połączenie 
sieci od ul. J. Poniatowskiego w Opatówku w kierunku Michałowa. Te działania maja na celu 
możliwość dostarczenia wody mieszkańcom z dwóch źródeł. Następne działanie, to inwestycje           
w nowe studnie- nowe odwierty. Sieć wodociągowa w dużej mierze jest przestarzała i trzeba myśleć            
o nowych inwestycjach w tym temacie. Problem jest jednak z finansowaniem zewnętrznym. 
Natomiast z halą sportową jest problem właściwie od jej powstania. Naszym zdaniem są to błędy 
technologiczne, które powodują skraplanie wody w określonych warunkach.  Od wielu lat toczy się 
postępowanie z wykonawcą, nie ma zapłaconych wszystkich pieniędzy i co jakiś czas próbuje coś 
naprawić w ramach gwarancji. 
 
Przewodniczący Rady zaprosił wszystkich na obchody Dnia Niepodległości w dniu jutrzejszym.  
 
Ad. 18. W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący Rady Paweł Bąkowski zamknął 
XLVI sesję Rady Miejskiej Gminy Opatówek, dziękując wszystkim z przybycie i podejmowanie 
uchwał i wniosków. 
 

Przewodniczący Rady 

/-/ Paweł Bąkowski 

Sporządziła: Anna Słomian 


